
                                                                                                  

   

  
   
  

 

Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen  

 
 

Categorie: A / B / C (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: Technische vragen m.b.t. de MJB en TFP 
 
Naam en fractie: B. Kagei, GroenLinks 
 
Datum indienen: 29-9-2020 
 
Afdeling: ……….. (door organisatie in te vullen) 
 
Contactpersoon: …………… (door organisatie in te vullen) 

 
 
Inleiding/Aanleiding: 
MJB en TFP 
  
 
Vraag/Vragen: 
 

1. Aanpassing Algemene Uitkering: graag een iets uitgebreidere uitleg over de wijzigingen 
m.b.t. het sociaal domein. Tevens zien wij graag een overzicht (indien mogelijk) van de 
rijksbijdrage voor:  

Jeugdzorg 
WMO 
Participatiewet 
BUIG 
BVO DRAN 
En als het kan (voor het gemak) per taakveld ook de uitgaven. 

Reactie: 
De berekening van de Algemene uitkering uit het gemeentefonds voor iedere individuele 
gemeente is gebaseerd op een groot aantal maatstaven. Simpele voorbeelden hiervan 
zijn het aantal inwoners of het aantal woningen. Inmiddels is het aantal  maatstaven 
gestegen boven de 300, waaronder een aantal zeer gecompliceerde. Twee van deze 
maatstaven zijn ‘chronisch medicijngebruik’ en ‘langdurig psychisch medicijngebruik door 
ouders’. Deze maatstaven zijn pas sinds 2019 in gebruik en zijn kort na de invoering 
geactualiseerd. Hierdoor zijn voor de individuele gemeenten grote verschillen opgetreden, 
welke voor ons (financieel gezien) gunstig uitpakken. Deze extra gelden – veroorzaakt 



                                                                                                  

   

door een relatief hoog medicijngebruik in onze gemeente – worden door ons gezien als 
een compensatie voor de hoge kosten van Wmo en jeugdzorg in Zevenaar.  
 
De rijksgelden, die sinds 2015 naar de gemeenten toekomen ten behoeve van de 
jeugdzorg en de Wmo, zijn vanaf 2019 opgenomen in de Algemene uitkering. Ze zijn 
derhalve niet meer apart zichtbaar en kunnen alleen door middel van een speciaal 
computerprogramma bij benadering worden herleid. In de loop der jaren zijn de kosten die 
ook reeds in het verleden (vóor 2015) voor jeugd- en ouderenzorg werden uitgegeven met 
de nieuwe taakvelden verweven, waardoor een exacte vergelijking minder goed mogelijk 
is.  
Voor het jaar 2021 gaat het voor onze gemeente om de volgende rijksinkomsten: 

• Jeugdhulp: € 13.000.000; 

• Wmo – begeleiding: € 7.950.000; 

• Wmo – huishoudelijke hulp: € 5.150.000; 

• Participatie: € 5.600.000; 

• BUIG: € 12.300.000. 
Voor de vervoersdiensten (BVO DRAN) wordt geen afzonderlijke rijksbijdrage ontvangen; 
deze maakt deel uit van de bedragen betreffende jeugdhulp en Wmo; daarnaast bestaat 
er nog een onderwijs-component, die uit de algemene middelen wordt gedekt. 

 
2. Afschaffen afhandeling WOB verzoeken (in TFP): hoe gaan de taken voor deze functie 

vervuld worden als deze functie niet ingevuld worden? Zijn daar extra kosten aan 
verbonden? Wat betekent dit voor de afhandeling van WOB –verzoeken? Zijn hier kosten 
aan verbonden (boetes bij overschrijdingen termijnen)? 
Reactie: 
Hoe gaan de taken voor deze functie vervuld worden als deze functie niet ingevuld 
worden?  
Een tekort op de formatie bij juridische zaken zal (gelet op het verplichte karakter van de 
WOB-werkzaamheden) ten laste komen van de formatie.   
Zijn daar extra kosten aan verbonden?  
Wanneer juridische zaken niet meer in staat zal zijn om alle vragen vanuit de organisatie 
vanuit de bestaande formatie te beantwoorden dan kan het wenselijk zijn om extern 
juridisch advies in te gaan winnen, bijvoorbeeld voor projecten. 
Wat betekent dit voor de afhandeling van WOB –verzoeken?  
De Wob verzoeken zullen ook dan worden opgepakt, alleen gaat dit ten kosten van 
andere advieswerkzaamheden. Het afhandelen van de Wob is een wettelijke verplichting, 
welke we moeten afhandelen. 
Zijn hier kosten aan verbonden (boetes bij overschrijdingen termijnen)?  
Nee, hier zijn geen kosten aan verbonden omdat de Wet dwangsom en beroep bij niet 
tijdig beslissen vanaf 2016 niet meer van toepassing is op de Wob. Dit wil echter niet 
zeggen dat het nemen van een besluit niet tijdig hoeft te worden genomen. Bij niet tijdig 
beslissen kan direct beroep worden ingesteld waarna alsnog binnen 2 weken een besluit 
moet worden genomen op het verzoek. 
 

3. Ambtelijke capaciteit Turmac Cultuurfabriek: hoe gaan de taken voor deze functie vervuld 
worden als deze functie niet ingevuld worden? Zijn daar extra kosten aan verbonden? 
Reactie: 
De structurele nieuwe werkzaamheden die t.b.v. de TCF gedaan moeten gaan worden 
bedragen op jaarbasis ruim 1300 uur en betreffen zes afdelingen. Dit zal fors ten koste 
gaan van andere, met name vernieuwende, werkzaamheden op deze afdelingen en 
betekent in feite een bezuiniging. De consequenties zullen in de afdelingsplannen naar 
voren komen. Er is geen begrotingspost voor deze extra kosten. 
 

4. Kosten toilet Breuly van €10.000,- per jaar: zijn dit onderhoudskosten of 
exploitatiekosten? 



                                                                                                  

   

Reactie: 
De opgenomen jaarlijkse kosten, €10000,- voor de Breuly zijn onderhoudskosten 
(reparatie, schoonmaken , openen en sluiten). 
 

5. Duurzaamheid: streven is 49% duurzame energie in de hele gemeente. Hoe ver zijn we 
nu als we elektriciteit, warmte en vervoer beschouwen? Welke concrete plannen liggen er 
op dit moment om de 49% in 2025 te halen? Wat is de verwachte 
opbrengst/duurzaamheidswinst per energiesoort (elektriciteit, warmte en vervoer)? 
Reactie: 
5.a stand van zaken 
Gemeente Zevenaar heeft geen tool om dit zelf te kunnen/mogen monitoren. Onze bron 
voor dit soort informatie is de site  www.waarstaatjegemeente.nl, waarop onderstaand 
overzicht te vinden is. 
 

 Zevenaar NL bron 

Hernieuwbare 
energie 

4,5%                  7,6%    klimaatmonitor 2018 

Woningen met 
zonnepanelen 

14,5%                12,5% CBS 2019 

Vermogen zonne-
energie 

421,3 kW/1000 
inw 

 CBS 2019 

Bedrijfs- + 
personenauto’s 
op aardgas en 
elektra in 2019 

60/10.000 inw 125/10.000 inw Klimaatmonitor 

(semi)publieke e-
laadpalen        

2,7/1.000 inw                      3,6 /1.000 inw klimaatmonitor Q3 2020 

 
Voor een overzicht van de verduurzaming van woningen en welke maatregelen er 
getroffen worden wil ik u graag naar de site verwijzing (www.waarstaatjegemeente.nl).  
 
5.b concrete plannen 
Het afwegingskader grootschalige opwek  is vastgesteld, zodat initiatieven hieraan 
kunnen worden getoetst.  
Voor de warmtetransitie is eind 2019 de Warmtevisie vastgesteld, is de uitvoering in 
Angerlo van start gegaan (Wijk van de Toekomst, waar u in de afgelopen cie Ruimte een 
presentatie over heeft gehad). Bij de behandeling van de begroting 2020 is de verdere 
uitvoering/uitrol getemporiseerd (herstart na 2022). Wel zijn we de haalbaarheid van een 
warmtenet in stad Zevenaar aan het onderzoeken (waaronder ook de financiële bijdrage 
van bijvoorbeeld de provincie). 
Verder houden we jaarlijks acties om mensen te attenderen op allerlei vormen van isolatie 
en duurzame energie opwek en hebben we de duurzaamheidslening uitgebreid. 
Hieronder een kort overzicht van de laatste stand van zaken over 2020 van de lopende 
acties. 
o Winst uit je Woning: 671 websiteadviezen en 42 adviezen aan huis, 165 deelnemers, 

184 aangevraagde maatregelen, aangevraagd voor: 90 voor zonnepanelen, 17 voor 
spouwmuur, 19 voor vloer, 27 HR++ glas, 40 Cv-installatie goed inregelen (waterzijdig 
inregelen) 

o Regeling Reductie Energiegebruik (Rijksregeling): 653 bezoekers info avond/video 
presentatie, 528 ingediende vouchers, €32.675 uitgekeerd budget vouchers met een 
energielastenbesparing van €39.098. 

 
En de voormalige duurzaamheidslening en stimuleringslening samen hebben voor een 
investering in energiebesparing gezorgd van ruim € 1.600.000,-.  
 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/


                                                                                                  

   

5.c opbrengst per energiesoort 
Wij hebben geen inzicht in het % opbrengst per energiesoort specifiek voor Zevenaar. 
Daarvoor verwijs ik u naar landelijke verwachtingen per gebruik. Een vraag daarbij ook 
speelt is of bij mobiliteit de A12 ook mee telt (loopt wel door ons grondgebied maar wij 
hebben naar geen sturingsmogelijkheden in) 
Minder energieverbruik is essentieel, daarom stimuleren we zoveel mogelijk het isoleren 
van de woningen e.d. 
 

6. Stelpost inflatie: betekent dit voorstel dat voor 2021 en 2022 op alle uitgaven in feite 1,7% 
gekort wordt? 
Reactie: 
De antwoord op de vraag is een bevestiging. De betreffende budgetten worden niet 
verhoogd, terwijl de kosten naar verwachting met 1,7% toenemen. Dit betekent in feite 
een korting op de budgetten. Overigens is in 2021 de helft van de inflatiecorrectie 
geschrapt. Dat biedt de financiële ruimte voor nog enige aanpassing van de budgetten, 
waarvoor dat onvermijdelijk is. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


